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"Els sants són
estrelles que
il·luminen els passos
dels homes"

Amb motiu de la memòria de
sant Josepmaria Escrivà de
Balaguer, el 26 de juny es van
celebrar misses arreu del món
per commemorar la festivitat.
Mons. Ignasi Pujol, vicari de
l'Opus Dei per a Catalunya i
Andorra va presidir la
celebrada a l'Oratori de Santa
Maria de Bonaigua (Barcelona).

28/06/2023



El sant és la persona que se sent
estimada, i cridada a estimar. I sant
Josepmaria ens recorda que això
succeeix cada dia: a la família, a la
feina, amb les amistats, ja que —com
resumia el fundador de l'Opus Dei—
“en les situacions més comunes hi ha
quelcom de sant, de diví, amagat que
pertoca a cadascun de vosaltres de
descobrir”. Així ho va afirmar el
vicari, Mn. Ignasi Pujol, a la missa
que va presidir el dia 26 de juny,
festa de Sant Josepmaria, a l'Oratori
de Santa Maria de Bonaigua de
Barcelona.

Sants senzills, de la porta del
costat

A l’homilia, Mn. Ignasi, va explicar
què es festejava la memòria de sant
Josepmaria, a qui Sant Joan Pau II va
anomenar el sant de la vida
ordinaria. “Ens podem preguntar què
són els sants? Benet XVI en feia una
descripció molt gràfica: Els sants —
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afirmava— són veritables estrelles al
firmament de la història. Són
estrelles que il·luminen els passos
dels homes reflectint la llum del Sol,
que és la llum de Crist, amb les seves
vides”.

En dir això, va afegir que Benet XVI
subratllava el fet que “no m'estic
referint a alguns grans sants, als
quals estimo i conec bé, sinó també
als sants senzills, és a dir, les
persones bones que veig a la meva
vida, que mai no seran
canonitzades”. En expressió
encunyada pel Papa Francesc, “els
sants de la porta del costat”.

Per això, va continuar dient que “els
sants són els que deixen pujar Jesús a
la barca de la seva ànima, però a més
a més l'hi donen el comandament.
Un sant no és un negociador. Hi ha
cristians que van dilluns a la
pregària, dimarts a la vetlla… I
aleshores un pot tenir sensació



d'autosatisfacció: Vaig bé, que bo que
soc! Però el sant no és qui fa coses
bones, sinó qui fa allò que Déu li
demana. El Senyor vol un cor
enamorat. Un cor que li diu: Jesús,
fes el que vulguis amb mi. I llavors el
Senyor parla i ens diu: perdona
aquesta rancúnia que t’ha quedat o
per què no fas una estoneta de
pregària? O com estàs portant les
contrarietats del dia?”

Sant és el que es deixa atraure per
Crist

“Així —va continuar Mn. Ignasi—
sant és el que es deixa atraure per
Crist, el que deixa pujar Crist a la
seva barca i finalment… El que es
deixa complicar la vida per Déu”.
Referint-se a sant Josepmaria va
convidar a pensar en el sant de
Barbastre. Tot recordant que potser
es podria haver quedat a Barbastre,
però va remar mar endins, i la seva
vida ha donat molts fruits. El vicari



va tenir també un record per sant
Joan Pau II, nascut a Wadovice, i va
demanar “qui coneixia Wadovice?
Ara sí, perquè hi ha un sant que n'ha
sortit. Perquè va saber remar mar
endins. Quin valor tenen aquestes
vides! Quant valen les nostres vides
si realment tenim aquesta valentia
d’abandonar-nos, perquè aleshores
el Senyor ens obre panorames!
Insisteixo, no m'estic referint a grans
mons, o nous mons, sinó a veure el
nostre món d'una manera diferent.
Això és el que ens demana el Senyor.
Aquesta és la crida a la santedat,
veure la meva vida actual com Déu la
veu. Et trobes amb Crist a casa teva, a
la teva feina... Quin oceà, quants
peixos i Senyor, com de covard soc
tantes vegades perquè no em llanço.
Perquè no em decideixo. En el meu
tracte amb Déu, deixa de controlar,
llança't!”

Maria, Stella Maris



Finalment, Mn. Ignasi Pujol va
recordar un punt de Solc: “He llegit
un proverbi molt popular en alguns
països: «el món és de Déu, però Déu
el lloga als valents», i m'ha fet
reflexionar. —Què esperes?”. I, en
acabar, una mirada a Maria, Stella
Maris, l'Estrella del Mar. Va convidar
a demanar que, juntament amb sant
Josepmaria, sigui model per a ser
estrella dels familiars, els amics i del
nostre món.

Al costat de Mn. Ignasi Pujol, vicari
de l'Opus Dei per a Catalunya i
Andorra des de l'1 de juny, van
concelebrar Mn. José Luis de Prada i
Mn. Francesc Montuenga. La Coral
Non Nobis va acompanyar la
cerimònia en què participaren
centenars de persones.

Amb motiu de la memòria de Sant
Josepmaria, que cada any se celebra
el 26 de juny, dia del seu traspàs, es
commemora la festa amb la
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celebració de l’Eucaristia a diversos
indrets des d'Andorra la Vella fins a
Deltebre. En la galeria de fotos en
podem veure imatges.
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